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Bylo pro mě velice milým překvapením, když jsem se letos na své Card of Acceptance dozvěděl, že 

jsem byl přijat na stáž do rakouského Innsbrucku, který byl pro mě městem první volby.   

Cesta:  Do Innsbrucku není problém se dostat vlakem, s dohromady asi hodinovým čekáním během 

přestupů jste tam z Olomouce za sedm hodin. Pokud si zařídíte českou In-Kartu či její rakouskou 

obdobu s názvem Vorteilskarte, můžete využít každoroční výjimečné nabídky rakouských drah a za 69 

euro si zakoupit Sommerticket, který vám, pokud je vám méně než 26 let, umožňuje cestovat po 

celém území Rakouska po celé léto až do 12.9. vlakem zcela zadarmo.  A považte, při ceně cesty 

Innsbruck-Salzburg zpáteční  70 euro se Sommerticket opravdu vyplatí.  

Přijetí a ubytování: Od místních koordinátorů nemůžete rozhodně očekávat cokoliv jako vyzvednutí 

na nádraží, prohlídku města nebo nedejbože social program. K orientaci máte předem zaslaný návod, 

který je však detailně propracovaný.  V Innsbrucku se tradičně bydlí na místních příjemně zařízených 

kolejích. Pokoje větší, po dvou, s vlastním soczařízením, k dispozici stolní fotbálek, ping-pong, 

televizní místnost a automat na pivo. Nevýhodou bylo, že do kuchyňky určené IFMSA studentům se 

muselo asi tak půl kilometru celým komplexem.  

Město:  Innsbruck je hlavním městem Tyrolska, obyvatelstvem i rozlohou zhruba odpovídající 

Olomouci.  Po obou jeho stranách se tyčí vrcholky alp, což tomuto městu dodává dokonalou 

atmosféru. Město je čisté, výborně organizované, cítíte prostě, že jste blízko Švýcarska. Památky, 

výlety po okolí- all inclusive. Innsbruck je proslulý špičkovou medicínou, za což mluví i skutečnost, že 

zdejší chirurgii navštívil nejeden prezident  i s županem a papučemi. Innsbručané jsou i na příjemné 

rakouské poměry neuvěřitelně milí, ochotní, nápomocní. Jediným minus je jejich tyrolský dialekt, 

který má každý student, který je zvyklý na učebnicovou Hochdeutsch, velké problémy pochopit. Zní 

jako švédský film puštěný pozpátku.  

Stáž: Bohužel jsem nebyl přijat na neurochirurgii, která byla mou první volbou, protože i pro 

asistujícího lékaře je tu problém najít místo u dychtivými neurochirurgy  plně obklopeného 

operačního stolu. Za to jsem měl možnost si měsíc oprašovat své znalosti neurologie.  Innsbrucká 

neurologie má 6 oddělení, z nichž každé se zabývá jinou subspecializací. Mezi nimi nechybí ani 

oddělení pro privátní klientelu.  Mým tutorem byl profesor vedoucí naše oddělení.  Ráno infuze, 

odběry, potom přezkoušení profesorem na předem ohlášené téma, vizita.  Přijímal jsem pacienty, 

vyšetřoval je, vedl dokumentaci, viděl jsem i vysoce specializovaná vyšetření typu WADA-test a jiná. 

Základním předpokladem tu byla minimálně chvalitebná znalost němčiny, angličtina se netolerovala. 

Lékaři jednali s pacienty na vysoce profesionální úrovni, co je však potřeba říci, i pacienti se chovali 

slušně. 

Chléb a hry: Social program byl vskutku sociální. Jednalo se vpodstatě jen o pondělní posezení  se 

dvěma místními studenty v hospodě.  Svých stáží se tu se mnou účastnilo dohromady asi 20 

studentů. Výlety jsme si organizovali sami, roztomilé bylo, že ti, kteří měli všechno organizovat, se 

k nám pak s chutí připojili. O víkendech jsme podnikli výpravy směr Salzburg, Mnichov, Zurich. 



Z cestovatelského hlediska tedy naprostá spokojenost, na své si přijdou i milovníci hikingu, v okolí 

Innsbrucku o hory prostě nouze není.  V krásném centru není nouze ani o  bary a diskotéky. 

 

Stravování:  Na obědy v kantýně dostal každý z nás 90 euro, výběr ze 3 jídel, kvalitka za 5 euro plus. Já 

měl to štěstí, že zrovna má čipová karta měla nedopatřením status zaměstnance, všechno jídlo jsem 

měl zdarma. Jinak nebyl problém uvařit si jídlo na ubytovně, ceny potravin mi nepřišly nějak vysoké, 

oproti Švýcarsku, které jsme navštívili a které mi cenami opět vyrazilo dech.  

 

Závěrem:  Nezbývá než doporučit. Innsbruck nabízí kombinaci špičkové medicíny, kultury, přírody, 

moderní technologie a příjemných obyvatel.  Pokud budete mít nějaké dotazy, napište mi na 

kubiasjakub@seznam.cz , nějaké fotky jsem uveřejnil i na facebooku.  

 

 

 

 

 


